
 

 

Ministeren 

 

26. juni 2014 

 

J nr. 2014-1604 

 

 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 11. juni 2014 stillet mig følgende 

spørgsmål 158 alm. del., som jeg hermed skal besvare. 

 

 

Spørgsmål 158 

 

”Vil ministeren fremlægge de beregninger og analyser, der ligger bag regeringens 

forslag om de tre effektiviseringskrav på hhv. 300 mio. kr. årligt, 300 mio. kr. 

akkumuleret frem mod 2020 og 250 mio. kr. årligt i elforsyningssektoren?” 
 

Svar 

 

De angivne effektiviseringskrav i elsektoren fra energiaftalen og solcelleaftalen 

bygger på skøn over effektiviseringspotentialet. Blandt andet har Sekretariatet for 

Energitilsynet tidligere på baggrund af benchmark-analyser vurderet, at hvis alle 

netvirksomheder var lige så effektive som de mest effektive, ville der kunne opnås 

årlige besparelser på omkring 700 mio. kr. Det blev derfor i forbindelse med disse 

aftaler vurderet, at der er et ikke helt uvæsentligt effektiviseringspotentiale i 

elnetvirksomhederne. 

 

For så vidt angår de besparelser, der fremgår af regeringens udspil ”Danmark helt ud 
af krisen”, kan jeg henvise min besvarelse af spørgsmål 152 alm. del.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Rasmus Helveg Petersen 
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